

[Text]

The Chairman: I would agree.

Mr. Kilger: As Rod said, it is not a question of addressing technical questions or having a grilling situation, but just an information or what is commonly called a rap session, if you will. Because the minister is new to the ministry, we would like an opportunity to hear his views and values and to be able to share some of ours with him in that kind of forum.

The Chairman: Certainly I will take that message back to the minister. I will ask the parliamentary secretary to do the same thing and we can proceed from there.

• 1540

I would like to ask the parliamentary secretary a question, if I might. On behalf of the committee I hope I may suggest that the parliamentary secretary be a regular attendee at these meetings, because we would like to have his input and his influence on the committee. We would certainly welcome you and like to have you around.

Mr. Tremblay (Québec-Est): I will do my best. I will try to be here most of the time, as you do, Mr. Deputy Whip. I have some duties in the House, mainly next week when we have extended hours, but I will do my best. I will be here most of the time.

The Chairman: We will do our best to keep you informed. We appreciate your coming today.

One thing I would like to ask our research people, who are new and knowledgeable and who are going to study our report, and probably know it better than we do. I received a number of letters. A lot of them have comments regarding the report. For the most part they are very positive reports. I can tell you that makes me feel very good about it. They go from the Sports Federation to the Olympic Association to individuals, just about everywhere and everyone else. There are an awful lot of different groups.

If it were the wish of the committee I could ask that the researchers go through some of these, take a look at some of their recommendations and maybe correlate them in a way with the report. It would then be helpful to the minister in effect to have response to the committee report. The minister may or may not have access to that information. It might be helpful to all of us if we were to do that.

Mr. Kilger: Just to take that one step further, Mr. Chairman, I am sure these have been acknowledged. Have they been replied to yet?

The Chairman: Not in detail, no.

Mr. Kilger: May I make a suggestion? I am not trying to put words in your mouth, Mr. Chairman—

The Chairman: It would not be the first time.

Mr. Kilger: —but in a previous conversation we discussed the possibility maybe finding a way to formulate a reply that yourself, Mr. Brewin, and myself could sign. I think that would indicate the support the report had from all three parties. As the representatives of our individual parties, I think again it would convey the right message and basically the mood and the attitude that has prevailed on our committee.

[Translation]

Le président: Je suis d'accord.

M. Kilger: Comme Rod l'a dit, il ne s'agit pas d'aborder des questions techniques ni de procéder à un interrogatoire poussé, mais de tenir une séance d'information, d'avoir avec lui de simples entretiens, si vous voulez. Comme c'est un nouveau ministre, nous aimerions avoir l'occasion de l'entendre exposer ses points de vue et de lui exposer les nôtres dans une rencontre de ce genre.

Le président: Je transmettrai certainement ce message au ministre. J'invite le secrétaire parlementaire à faire de même, et nous pouvons partir de là.

J'aimerais poser une question au secrétaire parlementaire, si vous le permettez. Au nom du comité, j'aimerais proposer que le secrétaire parlementaire assiste régulièrement à nos séances, parce que nous aimerions bénéficier de son apport et de son influence. Vous êtes très certainement la bienvenue au comité.

M. Tremblay (Québec-Est): Je ferai de mon mieux. J'essaierai d'être présent la plupart du temps, comme vous, monsieur le whip adjoint. J'ai quelques fonctions à remplir à la Chambre, surtout la semaine prochaine, où nous siégerons plus longtemps, mais je ferai de mon mieux. Je serai ici la plupart du temps.

Le président: Nous ferons de notre mieux pour vous tenir au courant. Nous vous remercions d'être venu aujourd'hui.

J'aimerais poser une question au personnel de recherche, qui est nouveau et bien informé et qui va étudier notre rapport, et qui le connaît peut-être mieux que nous-mêmes. J'ai reçu un certain nombre de lettres. Plusieurs d'entre elles contiennent des observations sur le rapport. Elles sont pour la plupart très positives. Je dois dire que je m'en réjouis grandement. Ces lettres viennent de la Fédération des sports, de l'Association olympique, de particuliers, de partout et de tout le monde. Elles viennent de tas de groupes différents.

Si le comité est d'accord, je pourrais demander aux attachés de recherche de les examiner, d'étudier certaines de leurs recommandations et peut-être d'établir des liens entre ces lettres et le rapport. Cela aiderait le ministre à réagir au rapport du comité. Le ministre n'a peut-être pas accès à ces renseignements. Cette mesure pourrait nous être utile à tous.

M. Kilger: Juste une précision, monsieur le président. Je suis sûr qu'on a accusé réception de ces lettres. Y a-t-on déjà répondu?

Le président: Pas en détail, non.

M. Kilger: Puis-je faire une suggestion? Je n'essaie pas de vous faire dire des choses, monsieur le président. . .

Le président: Ce ne serait pas la première fois.

M. Kilger: Mais dans une conversation que nous avons déjà eue, nous avons parlé de la possibilité de trouver une façon de formuler une lettre de réponse que vous-même, M. Brewin et moi-même pourrions signer. Je crois que cela témoignerait de l'appui que le rapport reçoit des trois partis. En tant que porte-parole de nos propres partis, je pense qu'ainsi on transmettrait le bon message et qu'on traduirait essentiellement le climat et l'attitude qui ont caractérisé les travaux de notre comité.